
Zápisnica č.25/2014 

zo zasadnutia OZ zo dňa 15.08.2014 
 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 

Program  :  

  1. Otvorenie 

  2. Kontrola uznesenia 

  3. Čerpanie rozpočtu za I. polrok 2014, monitorovacia správa  

 4. Žiadosť o nenávratné finančné prostriedky – Operačný program vzdelávanie 

              5. Poskytnutie jednorázových dotácií  

  6. Diskusia 

  7. Návrh uznesenia 

  8. Záver 

 

 

K bodu 1: 

Pani starostka srdečne privítala poslancov  a občanov  na zasadnutí OZ. Predložila program 

rokovania. Vyzvala poslancov na doplnenie programu, Nakoľko nikto z poslancov nepodal 

pozmeňujúce návrhy,  rokovanie obecného zastupiteľstva sa riadilo predloženým programom. 

Do návrhovej komisie boli zvolení: M. Huliaková, J. Brodianský, J. Račko.  

a za overovateľov zápisnice: V. Bahýl,  M. Svoreňová. 

 

K bodu 2: 
Prednostka urobila kontrolu plnenia  uznesenia z posledného zasadnutia OZ. Konštatovala, že 

jednotlivé uznesenia sú splnené. Podala správu z pracovnej porady poslancov z 3.07.2014 

a 7.08.2014.Správa o činnosti tvorí prílohu zápisnice. 

 

K bodu 3: 
Pani starostka predložila čerpanie rozpočtu za I. polrok 2014, monitorovacia správa. Poslanci 

mali tieto dokumenty zaslané. Čerpanie rozpočtu prerokovala finančná komisia a poslanci na 

pracovnej porade. Doporučujú čerpanie finančných prostriedkov k 30.6.2014 schváliť.  

Vytkla, že organizácie, ktorým obec poskytla finančné dotácie majú povinnosť podať 

čiastkovú správu s komentárom, porovnanie vstupov  a výstupov  z hľadiska efektívnosti 

a účinnosti použitia dotácie.  

 

K bodu 4: 

Pani starostka predložila návrh na podanie Žiadosti o nenávratné finančné prostriedky – 

Operačný program vzdelávanie – Prístavbu materskej školy, ktorá je zahrnutá v LSKxP. 

Projekt sa obnovil, OZ schvaľuje podanie žiadosti, spoluúčasť na financovaní prístavby vo 

výške 5 % oprávnených nákladov, neoprávnené v celej výške. Oprávnené výdavky na stavbu 

podľa rozpočtu sú vo výške  237 642 €. 

Plánuje sa rekonštrukcia telocvične – podlaha telocvične a oprava strechy nad šatňami 

a hygienickým centrom.  

 

K bodu 5: 

Pani starostka predložila žiadosti o mimoriadne jednorázové finančné príspevky: 

- FSk Slatina bude vystupovať v  DK Zrkadlový háj v Bratislave 26.9.2014 – autentický večer 

folklóru, ústne požiadali o mimoriadnu dotáciu na výrobu dokumentárneho filmu o obci. 

- DHZ – pri príležitosti 90.výr. založenia hasičského zboru v obci organizujú súťaž 

hasičských družstiev. Prihlásených je 11 DHZ, 21 družstiev. Obec poskytne finančné 



prostriedky na zabezpečenia občerstvenia pre súťažiacich, organizátorov a porotu , cca 250 

ľudí. Akcia sa koná 30.08.2014 o 13,00 hod. na futbalovom ihrisku. Obec zabezpečila ceny 

pre víťazné družstvá , poháre  v hodnote 100 € a diplomy pre všetky družstvá. 

- ZO SVZ Vígľaš – 95. výr. vzniku včelárskeho zväzu, pôvodne sídlo mali vo Zvolenskej 

Slatine, teraz vo Vígľaši, do spolku patria aj okolité obce ako Klokoč, Slatinské Lazy, V.H. 

Kalinka. Na slávnostnú výročnú schôdzu každá obec SVZ prispieva. Na pracovnej porade 

poslanci odsúhlasili príspevok  100 €. 

 - 5. – 7. septembra 2014 bude v kultúrnom dome  festival Kinobus, kde za dva autobusy 60-

70 priaznivcov príde zo SR a ČR. Je to vlastne taký kino výlet v obciach Sliač, Očová, 

Zvolenská Slatina. Účelom je využitie starých kín. Premietať budú staršie filmy. Na vlastné 

náklady dali urobiť revíziu kinotechniky, zaplatia poplatok SOZe . Obec im poskytne priestor. 

Naši občania majú vstup zadarmo. Obec mohla navrhnúť jeden titul filmu, ktorý sa týka obce 

a chceli by ho občania vidieť. Návrhy sú Prvé brázdy v réžii Jána Pavlíka Gajdošíka, alebo 

dokumentárny film o Rinaldovi Oláhovi. 

- 13.9.2014 sa plánuje podujatie Deň bryndze, oslava ovčiarstva, ukážky z výroby produktov. 

Hlavným organizátorom je MO MS, kultúrny program pripraví FSk Slatina.  

 

K bodu 6: diskusia 

1.Pani Zuzana Šovčíková  vysvetlila všetkým prítomným, že sú pozvaní do Bratislavy 

do zrkadlového hája s prezentáciou folklóru a večer bude venovaný Zvolenskej Slatine . 

Predstavia sa s programom Svadba, s ktorou vystúpili aj v relácii Kapura. Bude to  aj 

prezentácia obce. Podujatie otvorí starosta mestskej časti  Petržalka p. Bajan, budú premietať 

krátky dokumentárny film o Zvolenskej Slatine. Majú pripraviť večeru pre 400 ľudí – 

(bryndzová polievka, šmirkas s ovčím syrom, slatinský chlieb, barania polievka, baranina na 

slatinský spôsob). Prípitok prednesie zástupca našej obce, chcú vziať so sebou 8 litrov 

rožovky. Ďalej budú ponúkať štrúdle. Na prezentáciu remesiel pôjdu s nimi p. Petrinec 

s keramikou (hrnčiar),  Ivan Berky (rezbár) a p. Parobeková ( výroba doplnkov ku krojom). 

Okrem tohto podujatia dostali ďalšie pozvanie do Bratislavy na 27.9., preto FSk ostáva tam aj 

27.9.2014. Muzika sa však musí v sobotu ráno vrátiť.  Súčasne poprosila pani starostku, aby 

zabezpečila služobné obecné auto, ktoré by ich po vystúpení doviezlo do Zvolena. V skupine 

majú aj deti, ale tam dovoz je zabezpečený s rodičmi. Počíta sa 400 účastníkov, obec dostane 

100 pozvánok, treba pozvať rodákov žijúcich v Bratislave, študentov .  

Urobila prieskum trhu, má 4 ponuky a vybrala najlacnejších. Od obce žiada , aby zaplatila za 

dokumentárny film 300 €, ak by bolo viac doplatí z FSk. 

Programy FSk majú úspech, je záujem aj o naše kroje. Dostali požiadavku na zapožičanie 

svadobného kroje pre nevestu z Bratislavy, ktorá sa bude  teraz vydávať.  

Ešte majú požiadavku na obec, aby dala ceny do tomboly .  

2.Pán Marek Hanuska v mene MO MS poďakoval za spoluprácu vedeniu obce počas celých 

štyroch rokov a zaželal všetkým, ktorí aj budúce volebné obdobie budú kandidovať, veľa 

úspechov v komunálnych voľbách. Dňa 13.9.2014  organizujú „Deň bryndze“. Podujatie má 

propagovať ovčiarstvo, ma byť ukážka výroby produktov z ovčieho mlieka. O 17,00 hod. 

bude folklórny program, neskôr zábava pre mladých.  

3. Pán poslanec Vladimír  Bahýl poukázal na neupravený terén na Školskej ulici, na čo ho 

upozornili  občania. 

Pani starostka vysvetlila, že terén po rozkopávke bol upravený, ale zemina klesá. Pánovi  

Harazínovi išla výzva na urovnanie terénu. 

4. Pán poslanec Ján Račko dal dotaz, ako a vyriešil odpad z požiarnej zbrojnice.  

Pani starostka vysvetlila, že bolo upchaté  kanalizačné potrubie, ktoré vymenili, ale potrubie 

pokračuje do žumpy, ktorá je asi umiestnená pod predajňou mäsa, čiže k nej nie je prístup.  



5. Pán Juraj Šovčík informoval, že po spoločnom stretnutí navštívil obe firmy. V Soepenbergu 

prešiel s vedúcim celú firmu. Je to tak, ako to deklaroval ich zástupca na sedení. Trochu je 

zápach pri otvorenom priestore, kde sa nachádza koncentrát. Prikláňa sa k názoru, že pri 

prekládke hnojiva, resp. odpadu do nádrží môže dôjsť k úniku,  a vtedy je to zrejme cítiť. 

Prešiel aj výrobu v bryndziarni. Odkaľovací zdroj sa uzavrieť nedá. Dali vyrobiť kryt, ktorým 

to čiastočne vyriešia. Musí povedať, že od otvorenej diskusie registruje oveľa príjemnejšie 

ovzdušie.  

Kriticky poukázal, že obec je veľkým znečisťovateľom životného prostredia, lebo na konci 

Družstevnej ulice pri Ing. Drugdovi po dažďoch odpad z kanalizácie vyteká  odtokom do 

Slatinského potoka.  

Pani starostka vysvetlila, že odtok sa robil ešte za pána  starostu Kováčika na základe žiadosti 

pána Drugdu. Urobili odľahčenie, aby im nezatápalo záhradu. Pred rokom sa  zakúpilo na 

čističku čerpadlo, ktoré problém vyriešilo. Pán  Dobias pravidelne  čerpadlo kontroluje,  už 

dávno  sa nestalo, že by opäť vytekala voda do potoka, teraz nastala porucha, ktorú pracovník 

ihneď po nahlásení  odstránil. Verejná kanalizácia vedie záhradami a spĺňa všetky normy. 

Obec musí rozšíriť ČOV, lebo kapacita je skoro naplnená. Žiadosť o NFP bola podaná cez 

Mikroregión Zvolensko- Hučava spolu s Očovou, ale trikrát nebola schválená.  

6. Pán Jozef Pavlík povedal, že smrad v dedine sa šíri stále viac a viac. Je pravda, že autá 

prečerpávajú v noci, čo je aj cítiť. U nás je západné prúdenie vzduchu, čo ovplyvňuje našu 

obec. Poukázal aj na Bučinu, zápach bolo cítiť aj u nás. Nedal by povolenie na takéto 

prevádzky. Opýtal sa, ako sa riešia povodne. Myslí si, že keď príde prívalová vlna dažďa 

z polí, nezvládne ju odvádzať žiadna kanalizácia. 

Pán poslanec Ján Račko oboznámil prítomných, že v rámci protipovodňových opatrení sa 

vybudoval polder. Možno mal byť naprojektovaný väčší. V roku 2011 obec dala urobiť 

monitoring dažďovej kanalizácie, je v dobrom stave. Ako už hovorila pani starostka najhorší 

úsek, kde je kanalizácia dosť upchatá, je od tržnice cez hlavnú cestu, čiže štátne cesty I. a II. 

triedy.  

Pani starostka doplnila, že vstúpila do jednanie so Slovenskou správou ciest, lebo je potrebné 

kanalizáciu otvoriť a prečistiť, čo nie je také jednoduché pre dopravu na ceste I. triedy. Už rok 

ich žiada o osadenie 2 značiek na I/50 obmedzujúcich nosnosť vozidiel 28 t. Pre finančné 

prostriedky nie sú schopní zabezpečiť ich osadenie, pretože nemajú na bežnú údržbu.  

Je však predpoklad, že po  vyčistení vpustov by sa voda z rieky vracala  späť do kanalizácie 

a rozlievala  ešte viac po záhradách, pretože koryto rieky Slatina nie je prehĺbené a rýchlo sa 

preplní. Tok Slatiny rieši Povodie Hrona, má sa preložiť koryto rieky, ak pôjde VD Slatinka.  

Pán Juraj Šovčík odpovedal, že zápach vzniká pri čistení áut , preto keď sa vyskytne tento 

problém treba ho ihneď riešiť. Občania môžu zavolať buď pani starostke alebo jemu. 

 

K bodu 7:  

 Predseda návrhovej komisie M. Huliaková  predložila na schválenie jednotlivé uznesenia 

a poslanci hlasovali nasledovne: 

- uzn.č. 285/2014- prijaté za hlasovali - Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Brodianský, Ján  

Beňo, Mária Huliaková,  Ján Račko, Michaela 

Svoreňová  

   - proti:  0 

   - zdržali sa  0 

- uzn.č. 286/2014- prijaté za hlasovali - Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Brodianský, Ján  

Beňo, Mária Huliaková,  Ján Račko, Michaela 

Svoreňová  

   - proti:  0 

   - zdržali sa  0 



- uzn.č. 287/2014- prijaté za hlasovali - Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Brodianský, Ján  

Beňo, Mária Huliaková,  Ján Račko, Michaela 

Svoreňová  

   - proti:  0 

   - zdržali sa  0 

- uzn.č. 288/2014- prijaté za hlasovali - Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Brodianský, Ján  

Beňo, Mária Huliaková,  Ján Račko, Michaela 

Svoreňová  

   - proti:  0 

   - zdržali sa  0 

- uzn.č. 289/2014- prijaté za hlasovali - Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Brodianský, Ján  

Beňo, Mária Huliaková,  Ján Račko, Michaela 

Svoreňová  

   - proti:  0 

   - zdržali sa  0 

 

K bodu 8: 

Keďže program bol vyčerpaný,  pani starostka poďakovala poslancom i občanom  za účasť 

a zasadnutie ukončila.  

 

 

 

Zapísala: Anna Svoreňová 

 

 

 

Ing. Anna Pavlendová      Ing. Mária Klimentová 

    prednostka OCÚ               starostka obce 

 

 

      

Ján Beňo 

        zástupca starostky 

 

 

 

               

               overovateľ              overovateľ 

doc.RNDr. Vladimír Bahýl, CSc    JUDr. Michaela Svoreňová 

 


